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Hejtman Libereckého kraje Martin Půta absolvoval v závěru října pravidelné setkání se
zastupiteli obcí a měst a občany kraje, tentokrát navštívil Železný Brod.

Starosta André Jakubička přichystal pro hejtmana zajímavou procházku „skleněným“
městem, což se projevilo i v programu návštěvy.

 

Martin Půta si již podruhé v krátké době prohlédl Střední uměleckoprůmyslovou školu
sklářskou (před tím u příležitosti zahájení slavnosti Skleněného městečka), kterou jej provedla
ředitelka školy Ak. soch. Zdeňka Laštovičková. Mimo jiné se zmínila, že sklářská pec bude do
dvou let potřebovat generální opravu.

Viz také: http://www.youtube.com/watch?v=3PNU4vJtxQU

 

Dále hrálo sklo hlavní roli na exkurzi ve firmě Detesk s.r.o.o., kde jej o dobrém postavení
rodinné společnosti na světovém trhu informovali generální ředitel Ivan Kalousek a jednatelka
Alena Kalousková. Firma podle nich vyrábí skleněné lahve, foukané sklo, dekorační a technické
sklo. Dále láhve na alkohol, stolní, nápojové a laboratorní sklo a zaměstnává kolem 140 lidí a
hodlá dále výrobu rozšiřovat.

Viz také : http://www.youtube.com/watch?v=aBaEZriaTHE

 

Host společně se starostou neopomněl navštívit také nedávno otevřené Muzeum a Galerii
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Detesk na hlavním železnobrodském náměstí, kde jej opět galerií s fonotékou v původně
dřevěném domě připomínaném už v roce 1648, provedl generální ředitel. Muzeum představuje
sbírku figurek a sbírku uměleckého skla s důrazem na železnobrodskou autorskou tvorbu.

„Zaujala mě retrospektivní výstava díla světoznámého tvůrce skleněných šperků Svatopluka
Kasalého, která zde potrvá do 9. listopadu. Zajímavá je i tvorba Kasalého spolupracovníků - fotografa
Tarase Kuščynského a hudebního skladatele Bohdana Mikoláška,“ hodnotil hejtman.

Viz také http://www.youtube.com/watch?v=loi37KFiBzc

 

Bonbónkem na skleném dortu pak byla diskuse s majitelem Studia a galerie Zdeňkem
Lhotským, žákem prof. Stanislava Libenského a spoluzakladatelem slupiny Tvrdohlaví. Viz
také: http://www.youtube.com/watch?v=pSRXKRA1Eek

 

Premiérou pro hejtmana byla i prohlídka Městského muzea, kde jej nejen s expozicí děl
světově proslulých sklářských výtvarníků Stanislava Libenského a Jaroslavy Brychtové
seznámila ředitelka muzea Petra Hejralová.

Viz také:  http://www.youtube.com/watch?v=51rTc4gxMds

 

Před pracovním obědem se starosty okolních obcí v restauraci Starý mlýn hejtman ještě v ZŠ
Pelechovská pochválil práci ředitele školy Milana Hlubučka a jeho zástupce Tomáše Hartla,
v rekonstruované tělocvičně si společně se starostou hodil basketbalovým míčem na koš a na
závěr ocenil potleskem žáky za jejich výkony v hudebním pásmu, které mu s nadšením zahráli.

Viz také: http://www.youtube.com/watch?v=TRZOVsrQueM

 

Vzrušená, ale seriózní pak byla diskuse s občany v místním KD Kino.

Hlavním tématem se stala připravovaná rekonstrukce jediného mostu přes Jizeru postaveného
už za II. světové války.

Podle hejtmana Martina Půty kraj již podepsal smlouvu se společností Firesta, která vyhrála
výběrové řízení. Práce však nejprve začnou stavbou provizorního mostu, rekonstrukce
hlavního mostu odstartuje na jaře. Nástup převozníků se zatím nepředpokládá. Podle projektu
zůstanou stát pouze pilíře a zbytek mostu bude odstraněn a nahrazen zcela novým materiálem.
Předpokládaný konec prací je stanoven na konec srpna příštího roku.

Jeden z cca třicítky diskutujících se rovněž zeptal na možnost ponechání provizorního mostu
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po ukončení rekonstrukce mostu původního. Podle hejtmana je to málo pravděpodobné, neboť
projekt se připravoval několik let a musí být včas dokončen, neboť je financován z Regionálního
operačního programu. Navíc je tu problém s povodněmi,´,které v posledních letech rovněž
město potrápily, a „nový“ most, byť provizorní, by musel projít dlouhým schvalovacím
procesem, 

Diskutovalo se také o navrženém zvýšení mýtného na dálnicích, což podle dalšího
z diskutujících Jiřího Novotného ovlivní například dopravní obslužnost, když se ceny zvýši i pro
autobusy veřejné dopravy, které objednává a platí kraj.

„Navíc se řidiči kamiónů budou snažit ještě více placené úseky objet a odnesou to již tak poničené
silnice ve vlastnictví kraje,“ podotkl hejtman, který rovněž s navýšením mýtného jen na státních
komunikacích nesouhlasí.

V závěru návštěvy hejtman poděkoval André Jakubičkovi ze velmi dobrou práci pro město a
popřál jemu, sklářům a všem občanům Železného Brodu hodně štěstí a úspěchů.

Viz také http://www.youtube.com/watch?v=sfok9jazQCc
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